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Abstract : 
 

The study sample was (243) students (124) and (119) students 

distributed in the municipalities of the municipality of Djelfa. The sample 

was selected in a random sampling method using the descriptive approach 

as collected The statistical analysis of the hypotheses of the study using the 

statistical package for social sciences (SPSS) was carried out using 

statistical techniques: arithmetic mean and T-Test We wanted to prove: 

There are statistically significant differences between students who 

are enrolled at an early age and who are enrolled beyond the sixth year. 

There are statistically significant differences between boys and girls 

who are enrolled at pre-school age less than 6 years of age. 

There are statistically significant differences between boys and girls 

enrolled after the age of 6 years. 

We propose, for example, solutions in the framework of our study 

and our findings, to conduct more comprehensive scientific research, 

especially in each school that has a school psychologist who is capable of 

solving psychological problems (Teachers, parents and school 

psychologists) to identify the problems of children who are taught, and 

then to know the nature, types and factors causing them, in order to 

develop a comprehensive plan of action to address these problems, 

whether psychological or behavioral ., Detection Early treatment of the 

psychological and behavioral problems of students by parents, teachers or 

school specialists, and treatment before they become serious problems, 

good treatment of children by parents and teachers and meet all the needs 

of age to spare all factors that can cause him various problems, whether 

psychological or behavioral. 
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 Résumé: 
 

Le but de notre étude où l'échantillon d'étude (243) dont (124 

étudiantes) et (119   étudiants) répartis dans la municipalité de Djelfa., A 

été sélectionné d’une façon d’échantillonage aléatoire dans l'étude, 

l'approche descriptive a été recueillie, en utilisant un test du refus scolaire, 

le  traitement statistique des hypothèses de l'étude c’est fait à l'aide du 

logiciel statistique pour le programme des sciences sociales (SPSS) en 

utilisant des techniques statistiques qui sont: Moyenne arithmétique et le t-

test, ou nous voulions prouver : 

Il existe des différences statistiquement significatives  entre les 

élèves qui sont scolarisés à un âge précoce et qui sont scolarisés au dela de 

la sixième année. 

Il existe des différences statistiquement significatives  entre les 

garçons et les filles qui sont scolarisés à l'age précose moin de 6 ans. 

Il existe des différences statistiquement significatives  entre les 

garçons et les filles qui sont scolarisés après l'age de 6 ans. 

Nous sommes parvenus l’acceptation positive des hypothèses 

d’études , nous proposons, par exemple, des solutions dans le cadre de 

l'étude que nous avons fait avec nos résultats : en commençant par plus de 

recherche scientifique spéciale et complète, mettre dans chaque école un 

psychologue scolaire  qui est en mesure de résoudre les problèmes 

psychologiques surtout étudier, analyser le comportement  des enfants à 

l'école., travailler en synergie dynamique entre les enseignants, les parents 

et les psychologues.  Identifier les problèmes fréquents des enfants, et 

connaître la nature, les types et les facteurs étiologiques, afin d'élaborer un 

plan d'action global pour résoudre ces problèmes.  Traiter les problemes 

psychologiques avant qu'ils ne deviennent des problèmes graves. Un bon 

traitement de l'enfant par les parents et les enseignants ne sera que 

benefique pour le bon équilibre de l’enfant que se soit  psychologique ou 

comportemental. 
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